
Garanti Leasing vrea sã-ºi creascã
vânzãrile cu aproape 20%,

pânã la sfârºitul anului

Reporter: Care sunt avantajele fi-
nanþãrii prin leasing faþã de acce-
sarea unui credit bancar?

Okan Yurtsever: Activitatea de
leasing ºi cea de creditare sunt
douã metode diferite de finanþare
a unui echipament. Leasing-ul fi-
nanþeazã utilizarea, în timp ce
împrumuturile finanþeazã achizi-
þia. Fiecare are propriile sale avan-

taje. Clienþii, de obicei, trebuie sã
facã o analizã a nevoilor proprii,
pe o anumitã perioadã de timp, ºi
sã decidã ce anume se potriveºte
cel mai bine situaþiei ºi preferinþe-
lor lor.

Reporter: Cum a evoluat, în pri-
mul semestru din acest an, activi-
tatea de leasing financiar a Garanti
Leasing ºi care au fost factorii care

au influenþat-o?
Okan Yurtsever: Garanti Lea-

sing a avut o evoluþie constantã în
ceea ce priveºte volumul de finan-
þãri acordate.

În primul semestru al acestui an
am acordat finanþãri noi în valoare
de 36,2 milioane de euro, cu 68%
mai mult decât în aceeaºi perioa-
dã a anului trecut. Ritmul de

creºtere al Garanti Leasing a fost
în primele ºase luni de trei ori mai
rapid decât media pieþei, iar cota
noastrã de piaþã a ajuns în prezent
la 5,4%.

Reporter: Care este profilul
clienþilor dumneavoastrã pe seg-
mentul de leasing imobiliar?

Okan Yurtsever: Avem clienþi
din toate segmentele pieþei: ener-
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Okan Yurtsever, General
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Okan Yurtsever este General
Manager al Garanti Leasing,
având o experienþã în dome-
niul financiar de aproape 20 de
ani.
Garanti Leasing, brandul sub
care funcþioneazã compania
Motoractive IFN SA, a acordat
peste 700 de milioane de euro
pentru activele în leasing fi-
nanciar ºi a semnat peste
40.000 de contracte de leasing,
de la înfiinþare ºi pânã acum. În
primul semestru al anului
2014, compania a acordat un
volum de finanþãri noi cu 68%
mai mare decât în aceeaºi pe-
rioadã a anului trecut.
Într-un interviu oferit Bursa
Construcþiilor, Okan Yurtsever
povesteºte despre planurile ºi
strategia de creºtere ale com-
paniei, dar ºi despre piaþa con-
strucþiilor ºi imobiliarelor.

“Dacã în 2010 portofoliul nostru era

compus din 71% autovehicule, 28%

echipamente ºi 1% imobiliare, acum

avem aproximativ 49% autovehicule,

inclusiv cele comerciale, 37%

echipamente ºi 14% imobiliare. Dupã

cum puteþi vedea, avem un interes din

ce în ce mai mare pentru leasingul de

echipamente, iar sectorul imobiliar va

reprezenta în continuare un segment

important pentru noi”.



gie, transport, logisticã, sectorul
medical, agriculturã, construcþii,
industria grea etc. În prezent,
avem aproximativ 3.000 de clienþi,
dintre care 99% sunt companii,
pentru o bunã parte din aceºti
c l i e nþ i , ac or d ând ºi le as i ng
imobiliar. Ne adresãm, aºadar, în
principal persoanelor juridice.

Reporter: Ce estimãri aveþi pen-
tru a doua jumãtate a anului?

Okan Yurtsever: În ultimii ani,
am înregistrat un progres constant
al volumului de finanþãri noi acor-
date ºi al veniturilor, iar în prima
jumãtate a anului am finanþat 64%
vehicule, 30% echipamente ºi 6%
imobiliare. Strategia noastrã este
de a echilibra portofoliul ºi a acor-
da o importanþã din ce în ce mai
mare sectorului imobiliarelor.

Ne aºteptãm cã trendul ascen-
dent al activitãþii noastre sã conti-
nue ºi în lunile urmãtoare, cu ac-
cent pe finanþarea IMM-urilor ºi a
sectorului public.

Pânã la finele anului, ne propu-
nem sã creºtem vânzãrile cu aproa-
pe 20%, faþã de anul trecut. Sun-
tem optimiºti în ceea ce priveºte
evoluþia sustenabilã a companiei

noastre, precum ºi a portofoliului
nostru de active finanþate.

Reporter: Cum a evoluat cererea
finanþãrii prin leasing în ultimii ani
pe sectorul imobiliar ºi pe cel al
construcþiilor?

Okan Yurtsever: În ultimii ani,
companiile au devenit din ce în ce
mai conºtiente de benefi-
ciile contractelor de
leasing, iar acest lu-
cru a contribuit la
avansul lea-
s ing-ului de
echipamente.
În primul se-
mestru al
anului, acesta
a reprezentat
21% din totalul
pieþei, iar procen-
tul majoritar a conti-
nuat sã fie deþinut de
leasing-ul de autovehicule
(76%). Leasingul imobiliar a repre-
zentat 3%, în primele ºase luni.

Noi am urmat îndeaproape ten-
dinþele pieþei ºi ne-am îndreptat în
direcþia în care potenþialul s-a do-
vedit a fi sustenabil. Un astfel de
segment îl constituie finanþarea

echipamentelor.
Reporter: Consultanþii imobiliari

susþin cã sunt semne de revenire pe
piaþa locuinþelor. Cum comentaþi?

Okan Yurtsever: Sectorul imobi-
liar este o industrie care nu îºi revi-
ne peste noapte. Pentru o revigo-
rare certã este nevoie de timp. În

momentul de faþã, putem
spune cã ritmul de-

scendent al pieþei
a încetinit ºi cã

ne pu t e m
aºtepta la o
reechilibrare.
M o m e n t u l
exact depin-
d e î n m ar e

parte de evo-
lu þ i a e c ono-

miei din urmãto-
arele luni.

Reporter: Care sunt
planurile dumneavoastrã de

dezvoltare pe segmentul leasingului
imobiliar ºi pe cel de echipamente?

Okan Yurtsever: Începând cu
2011 obiectivul nostru este sã avem
un portofoliu echilibrat de clienþi, iar
acest lucru rãmâne în continuare
una dintre prioritãþile pe care le

avem în vedere. Din acest motiv,
una dintre abordãrile noastre strate-
gice a fost sã ne îndreptãm atenþia
cãtre finanþarea de echipamente.

Astfel, dacã în 2010 portofoliul
nostru era compus din 71% auto-
vehicule, 28% echipamente ºi 1%
imobiliare, acum avem aproxima-
tiv 49% autovehicule, inclusiv cele
comerciale, 37% echipamente ºi
14% imobiliare. Dupã cum puteþi
vedea, avem un interes din ce în ce
mai mare pentru leasingul de echi-
pamente, iar sectorul imobiliar va
reprezenta în continuare un seg-
ment important pentru noi”.

Reporter: Ce produse noi urmea-
zã sã lansaþi, pe termen mediu ºi
scurt, pentru sectorul imobiliar ºi
cel al construcþiilor?

Okan Yurtsever: Abordarea
noastrã de afaceri este sã oferim
soluþii personalizate în funcþie de
nevoile ºi de specificul activitãþii
fiecãrui client în parte. Acest lucru
este aplicabil, bineînþeles, ºi pen-
tru finanþãrile din domeniul imobi-
liar ºi cel al construcþiilor.
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“Sectorul imobiliar
este o industrie care
nu îºi revine atât de

rapid. Pentru o
revigorare certã este

nevoie de timp. În
momentul de faþã,

putem spune cã ritmul
descendent al pieþei a

încetinit ºi cã ne
putem aºtepta la o

reechilibrare”.

din portofoliul Garanti Leasing
este reprezentat de finanþãri

acordate pentru achiziþia
autovehiculelor, 37% sunt

finanþãri pentru echipamente,
iar 16% sunt finanþãri

imobiliare.

“În primul semestru al
acestui an am acordat
finanþãri noi în valoare

de 36,2 milioane de
euro. Ritmul de creºtere
al Garanti Leasing a fost

în primele ºase luni de
trei ori mai rapid decât
media pieþei, iar cota

noastrã de piaþã a ajuns
în prezent la 5,4%”.


